
Protokół 

z zebrania wiejskiego sołectwa Tylice 

 

Zebranie odbyło się w dniu 10 września 2019 r. o godz. 1915 w lokalu świetlicy 

wiejskiej w Tylicach. 

Na ogólną liczbę 468 stałych mieszkańców sołectwa uprawnionych do głosowania w 

zebraniu udział wzięło 27 mieszkańców, a więc mniej aniżeli 1/10 stałych 

mieszkańców. 

 

Zebranie odbywało się w II terminie i zgodnie z § 16 pkt 5 Statutu Sołectwa jest 

ważne bez względu na liczbę obecnych na zebraniu. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 

Ponadto w zebraniu udział brali: 

 

1) Wójt Gminy Tomasz Waruszewski, 

2) Radny gminy- Grzegorz Turulski, 

3) Pracownik Urzędu Gminy – Jacek Wolski 

 

Porządek zebrania:  

1. Otwarcie i przyjęcie porządku zebrania. 

2. Uchwalenie przedsięwzięć do realizacji w ramach funduszu sołeckiego  

w 2020 r. 

a) zgłoszenie propozycji przedsięwzięć, 

b) dyskusja, 

c) podjęcie uchwały. 

3. Zapytania i wnioski.  

 

 

Przebieg zebrania:  

 

Ad 1 

 



Zebranie otworzył i prowadził Sołtys wsi Damian Marszelewski, powitał zebranych i 

stwierdził ważność zebrania jak na wstępie protokołu.  

 

Przewodniczący zebrania przedstawił projekt porządku zebrania. 

 

Nie zgłoszono dodatkowych punktów do porządku obrad. 

 

Porządek zebrania został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad 2 

 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wniosku do Wójta Gminy i wskazania 

przedsięwzięć do realizacji w ramach funduszu sołeckiego w roku 2020: 

 

 a) zgłaszanie wniosków 

 

Przedsięwzięcia do realizacji zgłosił Sołtys i były to: 

1. Doposażenie i remont świetlicy w Tylicach – 20 000,00 zł 

2. Organizacja imprez kulturalno - sportowych – 4 000,00 zł 

3. Budowa drogi Tylice-Rojewo-Tyliczki – kontynuacja wykonania dokumentacji – 

15 508,27 zł 

 

b) podjęcie uchwały 

 

Prowadzący zebrania odczytał projekt uchwały. 

 

Zebranie wiejskie przyjęło uchwałę w sprawie wniosku do Wójta Gminy ze 

wskazaniem przedsięwzięć do realizacji w 2020 roku w ramach funduszu sołeckiego. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 2. 

 

W tym momencie o głos poprosił Wójt celem przekazania informacji mieszkańcom. 

Na początku Wójt podziękował sołectwu za bardzo udane dożynki, które w tym roku 

odbyły się w Tylicach. Podkreślił wielka rolę i wysiłek wielu osób, które przyczyniły się 



do znakomitej organizacji dożynek – przede wszystkich Staroście dożynek – Panu 

Grzegorzowi Turulskiemu. Wójt docenił również rolę pań z KGW i ich udział w 

dożynkach w Tylicach i promowanie przez KGW zdrowej żywności, a także 

podziękował producentom lokalnym produktów ekologicznych. Wójt podkreślił fakt 

dużego zapotrzebowania społecznego na zdrową żywność, a w gminie mamy 

producentów takiej żywności. Wszystkie koła gospodyń wiejskich w gminie prężnie 

działają, wciąż powstają kolejne koła, co bardzo cieszy. Wszystkie KGW miały swoje 

stoiska na dożynkach i mogły dzięki temu godnie się zaprezentować. 

Wójt wyraził zadowolenie z organizowanych w Tylicach spotkań z folklorem w 

ramach cyklu „Sami swoi”. Stwierdził, że jest to już tradycja godna kultywowania i 

należy wspierać kontynuację tej inicjatywy. 

Wójt skierował podziękowania dla dyrektora społecznej szkoły podstawowej w 

Tylicach. Funkcjonowanie tej szkoły okazało się dużym sukcesem. Cały czas gmina 

boryka się z problemem małej liczby dzieci, ilość dzieci w ostatnich 10 latach spadła 

drastycznie, a co za tym idzie znacznie zmniejszyło się finansowanie z budżetu 

państwa. Są to realne problemy a przykład szkoły w Tylicach może być wskaźnikiem 

dla szkół w pozostałych miejscowościach, żeby przekształcać te placówki w szkoły 

społeczne. 

Dnia 15.08.2019 r. minął termin na zgłoszenie do gminy przydomowych szamb. 

Mimo, że termin minął na razie przyjmujemy deklaracje bez konsekwencji zapłaty 

grzywny. Wójt poprosił o niezwłoczne złożenie deklaracji przez te osoby, które 

jeszcze tego nie zrobiły. Za brak złożenia stosownej deklaracji grozi kara grzywny.  

Ośrodek Pomocy Społecznej przypomina o składaniu wniosków o świadczenie 

wychowawcze. Jeśli wniosek zostanie złożony do 30 września, wypłata nastąpi  

z wyrównaniem od 1 lipca, wnioski złożone po 30 września będą skutkowały wypłatą 

świadczeń, ale bez wyrównania.  

Wójt wskazał i przypomniał również o innych świadczeniach realizowanych przez 

OPS. 

14 września br. odbędzie się piknik rowerowy i będzie to otwarcie nowego odcinka 

ścieżki. Wójt serdecznie zaprosił wszystkich do udziału w tym wydarzeniu. 

 

Ad 3 

 

Zapytania i wnioski 



Mieszkańcy złożyli następujące wnioski i zapytania: 

 

Mieszkaniec najpierw wyraził oburzenie, że na dożynkach zwycięski wieniec 

został kupiony, a nie samodzielnie wykonany. Po drugie poprosił o budowę boiska 

wielofunkcyjnego, gdyż hala może być dla gminy za droga, a dzieci nie mają 

właściwego miejsca do uprawiania sportu. 

 

Wójt odpowiedział, że w gminie przeważa potrzeba budowy dróg. Jeżeli pojawi 

się możliwość pozyskania środków zewnętrznych na budowę boiska 

wielofunkcyjnego, będziemy chcieli aplikować o takie środki. Wójt nie wykluczył 

takiego scenariusza. Swego czasu sprawdzaliśmy cenę hali namiotowej, jaka 

ewentualnie miała powstać w Skarlinie. Był to wtedy koszt ok. 300 tys. zł. Może 

byśmy poszli w tym kierunku (namiotu sportowego). 

Co do kupowania wieńców, Wójt wyraził przekonanie, iż większość wieńców 

wykonanych zostało samodzielnie i że jest to bardzo fajna tradycja, mocno 

kultywowana w naszej gminie. 

 

Mieszkaniec stwierdził, iż droga Gwiździny – Tylice po stronie Tylic jest dużo 

gorzej utrzymana. 

 

Wójt odpowiedział, że w chwili obecnej jest zadowolony z pracy referatu 

drogownictwa i nie trzeba czekać do zebrania, żeby zgłaszać tego typu uwagi. 

Nie ma problemu, ponieważ takie sprawy załatwiane są sprawnie przez 

pracowników urzędu. Czasem jednak pracownicy urzędu słusznie oceniają, że nie 

ma potrzeby na danym odcinku wykonywać równania drogi, pomimo takich 

zgłoszeń. Ponadto często konsultujemy sprawy bieżącego utrzymania dróg z 

sołtysem. 

 

Mieszkaniec stwierdził, że nowy chodnik przy drodze wojewódzkiej osadzony jest 

za wysoko.  

 

Wójt odpowiedział, że Gmina nie była inwestorem budowy tego chodnika. 

Zauważył, że jak przyjdzie nowa warstwa asfaltu trochę obniży to wysokość 

krawężnika, jednakże te wysokości wynikają również z obowiązujących norm 



budowlanych. Z drugiej strony wysoki krawężnik daje poczucie bezpieczeństwa 

pieszym. Kiedy natomiast nastąpi renowacja samej jezdni tego powiedzieć nie 

może, ponieważ jest to zadanie samorządu województwa. 

 

Mieszkaniec zapytał, kto naprawi szkody wyrządzone przez wykonawcę 

światłowodu wzdłuż boiska? 

  

Wójt odpowiedział, że odpowiedź jest jasna – szkody naprawi ten, kto je sam 

wyrządził. Jeśli szkody wyrządził wykonawca światłowodu – on odpowiada.   

 

 

 

Na tym zebranie zakończono. 

 

Protokołował             Sołtys wsi 

 

Jacek Wolski              Damian Marszelewski 


